



Referat for RSK-møde 14.-16. april 2023

Regnskabsmøde og valgmøde

Sted: Kvaglundparken 18, 6705 Esbjerg Ø

Fredag d. 14. april kl. 19:00 – 21.00

Adm. møde + OSR-forum



Lørdag d. 15. april kl. 9.00 – 17.00

1. *Sindsrobøn*



2. *Præsentationsrunde og afbud*

OSR/OSS: Jane, OSR SoV – Jesper, OSS SoV – Emelie, OSR Kbh/Nordsjælland/Bornholm – Morten, OSR Midtjylland – Carsten, OSS Midtjylland – Dorthe, OSR Syddanmark – Annette, OSS Syddanmark – Frederik, OSR Nordjylland

Underudvalg: Ronni, H&I – Jesper, IU

Admin: Mogens, formand – Andy, kasserer – Mia, sekretær – Berit, RD

Andre: Kirsten (kandidat OU) – Thomas (kandidat OI)

Afbud: Heidi, OSS Kbh/Nordsjælland/Bornholm – Carsten, OSS Nordjylland

3. *Oplæsning af koncepter og visioner for service*



4. *Oplæsning af BFID og et medlem deler om den*



5. *Godkendelse af referat og beslutningslog*





6. Godkendelse af dagsorden



7. Workshop (afholdes af området)

Workshop om 11. Tradition afholdt

Fremover fastsætte tid på workshop, så interesserede udenfor RSK kan deltage, hvis de ønsker. Tidspunkt fastsat til lørdag kl. 9.30.

A. Hvem står for workshop til næste møde?

SoV står for en workshop

8. Tilbagemeldinger fra OSR-forum ud fra punkterne

A. Økonomi/donationer, hvordan går det i OSK og ønsker til RSK

Se OSR-rapporter:

 [Storstrøm og Vestsjælland](#)

 [København/Nordsjælland/Bornholm](#)


 [Syddanmark](#)

 [Midtjylland](#)

 [Nordjylland](#)

B. Tilbagemelding på punkter fra sidste møde

I. Kønsneutral litteratur

Se OSR-rapporter. Debat om fordele og ulemper ved at gøre vores litteratur kønsneutral – fordel at gøre vores litteratur mere inkluderende – ulempe at et kræver mange ressourcer at ændre alt vores litteratur. Er med i CAR til næste WSC at World Board skal lave en plan for hvordan vores litteratur kan gøres kønsneutral ( [CAR2023](#) Motion 14, side 48). OSR'erne er enige om, at RD melder 'go' på det spørgsmål.

II. Vinter-EDM 2026, skal vi byde ind?

Opbakning fra områderne

Video skal senest sendes ind til vinter-EDM 2024, så derfor skal den være klar senest til RSK-mødet i november, så den kan blive godkendt der.


Ad-hoc gruppe nedsættes, bestående af Emelie (Kbh), Jesper (SoV), Jesper (IU) og Morten (Midtjylland).


C. Vedtægter – input fra andre områder (Kbh)

København søger input fra de andre områder til ændring/forenkling af retningslinjer. Nordjylland og Syddanmark har god erfaring med at nedsætte et ad-hoc udvalg.



D. Litteraturoplæsning retningslinjer (Kbh)

Der er en gruppe, som ikke bruger alle oplæsninger, og som bruger ikke-godkendt litteratur. De er blevet gjort opmærksom på det, men de respekterer det ikke. Findes der retningslinjer for, hvad grupper bør gøre?  [‘Det lille hæfte om gruppen’](#) giver god vejledning.

I  [‘Bulletin 13’](#) (Vores forhold til AA) er der nogle gode input ang. vores sprog. Området kan i yderste konsekvens fjerne et møde fra mødelisten, men det skal overvejes grundigt, da det måske kan skabe mere splid. Fælles opfordring fra de andre områder til Kbh om at tage det op i OSK, om man skulle overveje at fjerne mødet fra mødelisten for at beskytte nykommeren.

E. Anonymitet – video- og billedmateriale (Midtjylland)

Opråb til alle event-komitéer om at blive **meget** bedre til at opfordre medlemmerne til at beskytte hinandens anonymitet ifm billeder/tags på sociale medier. Se  [Midtjyllands OSR-rapport](#). Der deles input og forslag. Der kan fx hænges plakater op, det kan skrives i programmet, det kan siges ved starten af hvert møde/speak osv. Oplysning igen og igen og igen. Se pamfletten  [‘Sociale medier og vores vejledende principper’](#).

F. Gammelt nag – debat (alle)

Der er medlemmer, som afholder sig fra at deltage i OSK/RSK service, da der engang har været meget mere drama i service, end der er i dag, og de tror det stadig er sådan. Kan vi gøre noget for at aflive den myte? Debat og input om hvad man som grupper og enkeltpersoner kan gøre for at invitere folk med i service.

G. Invitation til vaffelbageri (Kbh)

På KOKNA27 d. 2.-4. juni 2023 er planlagt en GSR-workshop, hvor der kommer nogle og bager vafler – dette for at vise hvad service ud over grupperne kan være, og at dette er sjovt og spændende.

9. Administrationskomitéen orienterer + post

A. Prisstigninger hos WSO vs. vores priser

Vi tjener stadig lidt penge på vores litteratur, så skal vi sætte priserne op her i Danmark nu hvor de er steget hos WSO? Der er enighed om, at der ikke er grund til at lade priserne stige.

B. Events – principiel snak om to emner: Betaling fra ikke-medlemmer og deltagelse af andre 12-trinsfællesskaber



Diskussionen opstår igen og igen, måske kunne man komme frem til en fælles forståelse, som eventkomitéerne kan forholde sig til.

Angående betaling fra ikke-medlemmer, er der konsensus om at de enkelte konventer selv bestemmer hvad de gør. WCNA tager betaling fra ikke-medlemmer, da det er et event og ikke et møde, og derfor ikke berører 7. Tradition. Hvis man vælger at tage betaling fra ikke-medlemmer bør det overvejes, at de så også skal have adgang til alle møder, eller man kan måske differentiere prisen.

Angående deltagelse af søsterfællesskaber på vores events: Der deles erfaringer fra Nordjylland og København med at have et søsterfællesskab på konventet. Snak om at huske kærligheden og at vi skal være fornuftige, men passe på ikke at lukke os for meget om os selv og lade os styre af frygt. Bidrager det til noget godt eller ej, styrker det vores sammenhold ... Berører det 6. Tradition ... Så længe det er tydeligt, at der er tale om samarbejde og ikke tilknytning eller anbefaling, må det være op til de enkelt eventkomitéer.

”Et udenforstående foretagende er enhver virksomhed, forretningsforetagende, religion, samfund, organisation, beslægtet aktivitet eller ethvert andet fællesskab. De fleste af disse er nemme at genkende, bortset fra de andre fællesskaber. Narcotics Anonymous er et separat og særskilt fællesskab med sin egen berettigelse. Vores problem er addiction. De andre Tolvtrins-fællesskaber specialiserer sig i andre problemer. Vores forhold til dem er baseret på samarbejde, ikke tilknytning.” (Basis Tekst 6. udgave, Tradition Seks, side 72)

1. Retningslinjer NOKNA (Nordjylland)

Grupperne i Nordjylland har godkendt et sæt retningslinjer til konvent, hvor det er besluttet, at ikke-medlemmer ikke skal betale entré til konvent. Søsterfællesskaber er velkomne, hvis de selv tager kontakt og de betaler for lokaler på konventet – de er selv ansvarlige for at gøre opmærksom på deres tilstedeværelse. OSR Nordjylland fortæller om nogle af bevæggrundene bag disse beslutninger.

- C. *Punkt tilføjet søndag*: Der er udfærdiget et juridisk bindende dokument om behandling af NA's midler til underskrift af alle betroede tjenere, som har adgang til penge. Dette er udprintet og underskrevet af kasserer, OU-formand, IU-formand, RD, H&I-formand. OI-formand ikke til stede søndag, underskriver derfor i august. Kasserer opbevarer de fysiske papirer. Frederik (OSR Nordjylland) tjekker op GDPR-regler ift elektronisk opbevaring, tages op igen i august.



D. Ændringsforslag til RSK retningslinjer godkendt.

[Retningslinje ændring](#)

[RSK retningslinjer, revideret april 2023](#)

10. Præsentation af kandidater/service-CV'er og valg af betroede tjenere

A. Formand OU

Kirsten opstiller og vælges enstemmigt

B. Formand H&I

Ingen opstiller. Tak til afgående formand Ronni.

C. Formand IU

Jesper genopstiller og vælges enstemmigt

D. Formand OI

Thomas opstiller og vælges enstemmigt

E. Sekretær 1

Mia genopstiller og vælges enstemmigt

F. Næstformand RSK

Ronni opstiller, men har sendt service-CV ud så sent, at områderne vælger at tage det med hjem, da de ikke har kunnet nå at tage stilling. Hans eget område, Midtjylland, bakker op om ham.

Cyklus for OI og OU ændres til ulige år, så de to formænd er valgt for to år. RSK-formand ændrer i retningslinjer.

[Betroede tjenere i RSK](#)

11. RD/RDS – rapport og årsregnskab

[Rapport RD](#)

Årsregnskab for RD godkendt (Se punkt 13A)

A. EDM FD og EDM PR – eventuel invitation til at lave en præsentation på et konvent

Eventkomitéerne kan invitere FD (Fellowship Development) og/eller PR (Public Relations) til at komme og lave en præsentation/workshop, det er betalt af det pågældende udvalg i EDM

B. PR online træning – invitation (SoV)

RD sørger for at invitationer bliver sendt ud til områderne

12. Underudvalg – rapporter og årsregnskaber



A. H&I

Midlertidig løsning, at afgående formand beholder hævekort og adgang til H&I's bankkonto, indtil OI kommer med budget. Tages op igen i august.

Oplæg om nyt udvalg, Regional OR (Offentlige Relationer), som en paraply for OI, H&I og helpline. Regional OI og H&I vil hermed blive nedlagt, men områderne kan stadig have disse udvalg som de vil.

Forslag til retningslinjer udfærdiget.

Årsregnskab for H&I godkendt (Se punkt 13A)

 [Rapport H&I](#)

 [Oplæg til retningslinjer OR](#)

Søndag d. 16. april kl. 9.00 –

B. OU (budget)

Årsregnskab for OU godkendt (Se punkt 13A)

 [Rapport OU](#)

 [Budget OU 2023](#). Budget godkendt.

C. IU

Årsregnskab for IU godkendt (Se punkt 13A)

 [Rapport IU](#)

I. *Webshop/løsninger på tilmelding til events*

Webshop til salg af billetter m.m. til events kommer til at koste 1260 kr pr. år. Gebyr 1,5% + 1,50 kr pr. transaktion.

Områderne kan vælge at bruge det eller stadig bruge bankoverførsel eller andet til deres events. Hvis området ønsker at benytte løsningen, skal der oprettes en bankkonto tilknyttet, som koster 72 kr pr. år.

Det er vedtaget at IU opretter denne løsning.

II. *Tablepress er blevet betalingsløsning, 500 kr pr. år eller 2000 kr for livslang abonnement – hvad vælger vi?*

Vi køber livslang abonnement.

De speaks, der ligger uden årstal/sted: Hvis nogen ved, hvor de hører til, må de gerne kontakte speakeransvarlig.


D. Helpline

 [Rapport helpline](#)



13. Kasserer

A. Rapport og årsregnskab 2022

 [Årsregnskab 2022](#). Årsregnskab godkendt.

NB. Der kan ikke doneres til EDM og WS i år.

 [Regnskab 2023 indtil nu](#)

 [Rådighedsbeløb bank og kontant 2023](#)

Afdrag fra tidligere RD kører fint.

B. Hvad gør vi ift. kontanter fremover?

Kassereren ligger inde med mange kontanter, og der flyver mange kontanter frem og tilbage. Skal vi fortsætte med at have alle disse kontanter, eller kan vi gøre det på en anden måde?

Forslag til løsninger drøftes.

Løsningen bliver at der oprettes en RSK-møde bankkonto, som kassereren får et hævekort til. Hævekortet er for at kunne hæve og indsætte de kontanter der stadig måtte være. Der må max stå 6000 kr. på denne konto. Pengene overføres efter endt RSK-møde til RSK's hovedkonto.

14. Servicekonference – bud på SK 24 (september)

Syddanmark byder ind på Service Konference i Esbjerg 6.-8. september 2024

Dette er vedtaget. Der findes emne og nedsættes ad hoc udvalg til august.

 [Bud på servicekonference](#)

15. Bud på RSK-møder

A. 18.-20. august 2023

Kbh og SoV byder ind

August mødet bliver i Vordingborg

(17.-19. november 2023 afholdes i Randers)

B. 2024

I. 19.-21. april

Kbh arbejder på et bud

II. 16.-18. august

Nordjylland arbejder på et bud

III. 15.-17. november

Midtjylland arbejder på et bud

16. Eventuelt



17. Med ud til områderne

- A. Bud på RSK-møder 2024, se punkt 15B.
- B. Forslag til emne til servicekonference, se punkt 14.
- C. Skal vi oprette det foreslåede OR-udvalg? Se punkt 12A.

D. Opfordringer

- I. Sørg for at kontakte de rigtige mails

 [Mailadresser](#)

- II. Hvis man ved, hvor de speaks på hjemmesiden, der ikke er tilknyttet et sted/årstal hører til, så kontakt gerne

speaker@nadanmark.dk

III. Husk at omstille til helpline!!!

E. Opfordringer til eventkomitéerne

- I. Gøre mere tydeligt opmærksom på at respektere personlig anonymitet ifm. billeder på sociale medier, se punkt 8E.
- II. Tage stilling til spørgsmålene om betaling fra ikke-medlemmer og have andre tolvtrinsfællesskaber på eventet (hvis man ikke allerede har gjort det), se punkt 9B.
- III. Tage stilling til om man vil bruge den webshop, der bliver oprettet, se punkt 12C
- IV. Eventkomitéerne kan invitere FD (Fellowship Development) og/eller PR (Public Relations) til at komme og lave en præsentation/workshop, det er betalt af det pågældende udvalg i EDM. Kontakt RD ved interesse.

18. Næste møde – Tid og Sted

18.-20. august 2023

Adresse: Rødekorshuset, Algade 43A, 4760 Vordingborg

19. Runde om mødet



20. Sindsrobøn



  **SERVICE VIRKER**  